
Protokół Nr IV/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 29 stycznia 2015 roku 
 

Otwarcie obrad – godz. 14.08 
Zamknięcie obrad – godz. 17.16 
 
Ad. 1 
 
Obrady IV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych i 
przybyłych gości. 
 
Ad.2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z  dnia 30 grudnia 2014 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14  przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 
 
Ad.5 
 
Przewodniczący RM zapytał czy są uwagi i propozycje do proponowanego porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). Przewodniczący RM 
poinformował, że Burmistrz Miasta i Gminy wniósł pod obrady dyskusje na temat projektu 
uchwały w sprawie obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 
nieruchomości, na których w części zamieszkują mieszkańcy, a w części nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz projekt uchwały w sprawie wyboru ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że sprawa jest bardzo poważna, Gmina otrzymała informacje, że 
założenia w przedstawionych projektach uchwał będą obowiązywały od 1 lutego 2015r. i na 
dzień dzisiejszy nikt nie wie jak rozwiązać problem. Pracownik merytoryczny przygotował 
projekty uchwał po nowelizacji ustawy. Burmistrz zaproponował aby na dzisiejszej sesji 
przedyskutować problem gospodarki śmieciowej i aby w sprawach różnych szczegółowo 
została omówiona.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Burmistrza:  
Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
  
Ad.6 
 



Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 grudnia 2014r. do 28 stycznia 
2015r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
J. Gorczycki - odniósł się do przedstawionego sprawozdania Burmistrza w sprawie 
demontażu i unieszkodliwiana wyrobów zawierających azbest. Radny uważa, że FOŚ 
powinien wyjść naprzeciw mieszkańcom borykającymi się z brakiem środków na pokrycie 
dachów po demontażu azbestu.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że interwencja finansowa Gminy na własnościach prywatnych osób 
fizycznych jest niemożliwa. Zainteresowane osoby, podmioty gospodarcze, spółki mogłyby 
pozyskiwać środki finansowe z innych źródeł ale zachowują bierność wobec problemu. 
Burmistrz zgadza się z uwagą radnego ale Gmina nie posiada środków na ten cel. Uważa 
jednak ,że trzeba coś zrobić i to pokazać a wówczas szukać wsparcia FOŚ. 
 
O godz. 1529 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1556 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Po przerwie w obradach sesji uczestniczyło 13 radnych - z obrad sesji zwolnił się r. K. 
Przybycień. 
 
Ad. 7 
 
DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok                                                               
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:    za -  13  przeciw - 0   wstrzymało się - 0.  
 
DRUK NR 2 w sprawie zasad finansowania przedsięwzięć związanych z usuwaniem 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Radków w 2015 roku 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:     za - 13     przeciw -   0    wstrzymało się - 0 . 

 
DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości bez 
obowiązku dokonania dopłaty ze względu na różną wartość zamienionych 
nieruchomości 
                                                                     
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:    za - 13    przeciw - 0   wstrzymało się -  0.  
 
 
DRUK NR 4 w sprawie załatwienia skargi z dnia 18 listopada 2014r. złożonej przez 
rodziców uczniów klasy VI Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej na 
Dyrektora placówki  
   
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.     
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:    za - 13    przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
                                                                                                                                                                   
Ad. 8 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 
2015 rok. 
 
B. Kopalko - przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
P. Trybus - przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego na 
2015 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu).   
K. Sypień - przedstawiła plan pracy Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego na 2015 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
R. Markowicz - przedstawił plan pracy Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa na 2015 
rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
B. Sobczyńska - przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty na 2015 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
J. Gorczycki - przedstawił plan pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki na 2015 rok (plan 
pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 



 
Nie było pytań do przedstawionych planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 2015 rok. 

 
Ad. 9 
 
Nie było. 
 
Ad. 10 
 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 11 
 
Przewodniczący RM - odczytał uchwałę nr III/32/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 26 stycznia 2015 roku w sprawie pozytywnej opinii o 
prawidłowości planowanej kwoty długu przedstawionej w uchwale Rady Miejskiej w 
Radkowie Nr III/10/14 z dnia 30 grudnia 2014r. w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Radków oraz uchwale Rady Miejskiej w Radkowie Nr III/11/14 z dnia 30 
grudnia 2014r. w sprawie budżetu Gminy Radków na 2015 rok. 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie wytypowania 
dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej do składu osobowego Komisji stypendialnej, poprosił o 
zgłaszanie kandydatur. 
 
B. Sobczyńska - zgłosiła kandydaturę r. Cz. Jarzyńskiej i r. P. Wielgusa. 
 
Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji stypendialnej. 
 
Przystąpiono do głosowania nad tym, aby w Komisji stypendialnej pracowali r. Cz. Jarzyńska 
i r. P. Wielgus. 
Głosowało 13 radnych:  za - 13    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie wytypowania 
przedstawiciela Rady Miejskiej do składu osobowego zespołu ds. koordynacji Programu 
Ochrony Zdrowia Psychicznego Gminy Radków. Komisje RM wytypowały do pracy w w/w 
zespole r. K. Sypień. 
 
K. Sypień wyraziła zgodę na pracę w w/w zespole. 
 
Przystąpiono do głosowania nad tym, aby w w/w zespole pracowała r. K. Sypień. 
Głosowało 13 radnych:   za -13    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo Burmistrza Miast i Gminy dotyczące wytypowania 
przedstawiciela Rady Miejskiej w Radkowie do pracy w Gminnej Radzie Sportu na kadencję 
2015 - 2018.  
 
J. Gorczycki - zgłosił kandydaturę r. B. Drożdż. 
 
Przewodniczący RM - zapytał, czy wytypowany radny B. Drożdż wyraża zgodę na prace w 
Gminnej Radzie Sport. 
 
 B. Drożdż wyraził zgodę na prace w Gminnej Radzie Sportu na kadencję 2015 - 2018. 
 
Przystąpiono do głosowania nad tym, aby w Gminnej Radzie Sportu pracował radny B. 
Drożdż. 



Głosowało 13 radnych:   za - 12   przeciw - 0   wstrzymało się - 1. 
 
 
Przewodniczący RM odczytał projekt uchwały w sprawie obliczenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których w części 
zamieszkują mieszkańcy, a w części nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne oraz projekt uchwały w sprawie wyboru ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty. Przewodniczący RM poprosił M. 
Pejskiego o uzasadnienie projektów uchwał.   
 
M. Pejski - doradca ds. gospodarki odpadami i wodno – ściekowej - wyjaśnił, że 
zaproponowane projekty uchwał związane są z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku na terenie Gminy, która będzie obowiązywała od 1 lutego 2015r. Nałożone zmiany 
dotyczą dowolności stosowania stawek a ustawodawca wprowadził, że wysokość opłat na 
mieszkańca liczony od wody czy gospodarstwa powinien być niższy niż stawka 
opublikowana przez ustawodawcę. Proponuje się przyjęcie stawek, które obowiązują 
dotychczas, stawki które stanowią odpowiednią wielkość do stawek maksymalnych. W  
Gminie Radków stawka od osoby segregującej odpady wynosi 48% stawki maksymalnej 
określonej przez ustawodawcę a w przypadku odpadów zmieszanych stawka wynosi 33,5%. 
Stawki te spełniają wymóg z nowelizowanej ustawy. Ustawodawca wprowadzając art. 6k 
spowodował, że uchwały RM, które na tej podstawie zostały uchwalone stają się z dniem 1 
lutego 2015r. nieobowiązujące i dlatego należy podjąć nowe uchwały.  
 
M. Pejski - wyjaśnił, że stawka za odpady komunalne segregowane liczona na osobę wynosi 
12 zł. a maksymalna stawka określona przez ustawodawcę maksymalnie przewiduje 25,57 
zł., stawka za odpady komunalne nieselektywne wynosi 16,35 zł a ustawodawca przewiduje 
maksymalnie 51,14 zł. Stawka liczona od zużycia wody w Gminie wynosi 4,20 zł a 
maksymalna określona przez ustawodawcę wynosi 8,95 zł., za odpady nieselektywne 
ustalone przez ustawodawcę maksymalnie 17,90 zł. a gmina proponuje 6,00 zł. Po rocznej 
analizie funkcjonowania stawek za odpady komunalne tj; w miesiącu kwietniu zostaną 
zaproponowane nowe opłaty.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że Gmina bardzo szczegółowo analizuje koszty związane z gospodarką 
odpadami i ponoszonymi rzeczywistymi kosztów. Burmistrz chciałby aby na dzisiejszej sesji 
odbyła się merytoryczna dyskusja oraz w połowie miesiąca lutego zwołać sesję 
nadzwyczajną celem podjęcia nowych aktów prawa miejscowego.  
 
J. Gorczycki - zaproponował ujęcie ulgi za wywóz odpadów komunalnych dla rodzin 
wielodzietnych. 
 
Przewodniczący RM - wyjaśnił, że radni nie zapoznali się wcześniej z omawianym 
problemem i  nie są przygotowani do dyskusji. 
 
 
 
 
M. Pejski - wyjaśnił, że jest możliwość ustalenia wielu stawek w tym dla rodzin 
wielodzietnych. 
 
Burmistrz - dodał, że trzeba mieć na uwadze, czy udzielając ulg osobom i firmom  
wytwarzających odpady będzie komu uzupełnić lukę.   
 
K. Sypień - uważa, że należy uważać przy stosowaniu ulg, bo nowelizacja mówi o środkach 
finansowych uzyskanych przez Gminę, które mogą być przeznaczone również na utrzymanie 
innych celów publicznych. 



 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek o  przeniesienie na następną sesje RM 
sprawy dotyczącej opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi . 
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM - odczytał wniosek radnego A. Mielniczuka dotyczący podjęcia działań 
w celu poprawy poziomu bezpieczeństwa drogi wojewódzkiej nr 387 w obrębie wsi Ratno 
Dolne i Ratno Górne.  
 
J. Gorczycki - uważa, że do wniosku należy dopisać  skrawanie wszystkich poboczy w całej 
gminie na drogach wojewódzkich, które są zaniedbane. 
 
Przewodniczący RM poddał wniosek pod głosowanie :czy Rada popiera inicjatywę radnego 
A. Mielniczuka:  
Głosowało 13 radnych:    za - 13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0 - wniosek został przyjęty.  
 
A. Mielniczuk - podziękował Burmistrzowi za aprobatę i radnym za pozytywne zaopiniowanie 
wniosku. 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo Pana Marka Jagódki w sprawie opublikowania w 
Gazecie Noworudzkiej artykułu o likwidacji Straży Miejskiej w Radkowie. 
 
Burmistrz - dodał, że sporządzenie analizy i opublikowanie jej na łamach Gazety 
Noworudzkiej jest ryzykowne. Prace służb poddawane są analizie na każdej sesji a 
przeprowadzenie analizy zaproponowanej przez Pana Jagódkę nie zawiera głębszej 
wartości.  
 
Przewodniczący RM - odczytał odpowiedz  Burmistrza Miasta i Gminy dotyczącą artykułu o 
likwidacji Straży Miejskiej i poddał pod głosowanie: czy Rada Miejska popiera stanowisko 
Burmistrza:  
  
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0 - wniosek został przyjęty. 
 
Burmistrz - podziękował za poparcie. 
 
J. Gorczycki - uważa, że drogi gminne są zadbane co może być przykładem dla dróg 
wojewódzkich. Radny poprosił o skierowanie do odpowiednich służb o poprawienie 
pozawalanych mostków prowadzących do posesji przy drogach gminnych. 
 
R. Gorczycki - pracownik do spraw gospodarki komunalnej i utrzymania dróg - wyjaśnił, że 
utrzymanie zjazdów należy do właścicieli gruntów zgodnie z ustawą o drogach publicznych.  
 
 
 
A. Rakowska - zgłosiła brak tablic informacyjnych o położeniu ulicy Ogrodowej, Cmentarnej i 
Zielonej.  
 
Burmistrz – poinformował, że zajmie się tematem.  
 

Ad. 14 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął IV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie 
 
 



Protokołowała:                Przewodniczący RM w Radkowie 
Lucyna Połowczuk             Stanisław Hajłasz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  


